
 
Yung Historians' Prize 2025 

 

Timeline: Application submission deadline is September 1st at midnight Paris time. Based 
on the submitted applications, the Council appoints a committee and, if necessary, one or 
two external reviewers, who then submit their ranking to the Council for a vote (active 
members 2025). 

Age Limit: 40 years old 

Languages: Those of the IAHS, including Russian. 

Presentation: No self-presentation; candidates must be presented by two "active" 
academicians (who have paid their 2025 membership fees by March 31st at the latest). A 
candidate may only be presented once. 

Application File: It must include a CV and a first published book that provides new data in 
terms of knowledge and methodology. This book must be sent in hard copy (to CAPHÉS, 29 
rue d'Ulm, 75005 Paris, please mention "AIHS, prix des jeunes historiens") and electronically 
(and distributed to the members of the Council). The application file should be sent 
electronically to the Permanent Secretary of the Academy, e-mail: aihs-iahs@eie.gr (subject: 
prix des jeunes historiens, 2025). 

The Prize: It can be divided into two, but not three or more.  

Amount: 500 euros. 

  



 
 

Prix des jeunes historiens 2025 
 
 
Calendrier : date limite de soumission des dossiers 1er septembre minuit heure de Paris. Le 
Conseil, en fonction des dossiers présentés, désigne une commission et, au besoin, des 
rapporteurs extérieurs (un ou deux) qui soumet son classement au Conseil qui vote (membres 
actifs 2025). 
 
Age limite : 40 ans 
 
Langues : celles des AIHS, y compris le russe. 
 
La présentation : pas d’auto-présentation ; les candidats sont présentés par deux 
académicien « actifs » (en règle de leur cotisation 2025 au 31 mars au plus tard). Un candidat 
ne se présente qu’une seule fois. 
 
Le dossier : il doit comprendre un CV et un premier livre publié qui apporte des données 
nouvelles sur le plan des connaissances et de la méthodologie. Ce livre doit être envoyé en 
version papier (au CAPHÉS, 29 rue d’Ulm, 75005 Paris, mentionner « AIHS, prix des jeunes 
historiens ») et électronique (et distribué aux membres du Conseil). Le dossier est envoyé  par 
voie électronique au secrétaire perpétuel de l’Académie, e-mail : aihs-iahs@eie.gr (sujet : prix 
des jeunes historiens, 2025). 
 
Le prix peut être divisé en deux : mais pas en trois ou plus. 
 
Le montant : 500 euros.  
 
 


